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Presne v deň 110. výročia narodenia spisovateľa Dominika Tatarku 
v jeho rodisku Plevníku-Drienovom slávnostne otvorili zrekonštruo-
vanú pamätnú izbu.    

V PLEVNÍKU SI PRIPOMENULI VÝROČIE ZNÁMEHO RODÁKA 

PO SPISOVATEĽOVI DOSTALA 
MENO AJ MIESTNA ŠKOLA

- Dominik Tatarka sa narodil 14. mar-
ca 1913 ako siedme dieťa, no bol pr-
vým vytúženým synom. Mama, s kto-
rou bol po celý život úzko prepojený, 
mu vybrala meno po zakladateľovi 
modlitby sv. ruženca, pretože si jeho 
narodenie vymodlila. Syna, ktorý 
v útlom veku prišiel v prvej svetovej 
vojne o otca, všemožne podporova-
la na štúdiách, aj keď jej sen, aby bol 
kňazom, sa nesplnil. Tatarka študo-
val na Karlovej univerzite aj parížskej 
Sorbonne. Po ukončení štúdia učil 
na gymnáziách v Žiline aj v Marti-
ne. Po smrti prvého syna, s ktorou 
sa nikdy nevyrovnal, začal pôsobiť 
v Bratislave ako redaktor a spisova-
teľ. Ako uznávaný autor sa v roku 
1968  postavil do čela demonštrácie 
proti vojskám Varšavskej zmluvy. 
Za to bol neskôr odsunutý na okraj 
spoločnosti a pracoval ako pomocný 
robotník. Jeho diela sa prestali čítať 
a Tatarka zomrel 10. mája 1989. Na 
plevníckeho rodáka sa nezabudlo, 
v roku 1991 bola otvorená pamätná 
izba a od roku 1997 nesie naša škola 
čestný názov ZŠ Dominika Tatarku, - 
povedala na slávnostnom akte riadi-
teľka školy Želmíra Cingelová.
POMOCNÚ RUKU PODALI NIELEN 

RODIČIA
- Pamätná izba za viac ako štvrťsto-
ročie pôsobila „ošumelým dojmom“, 
nerobili sa v nej žiadne úpravy. 

Keďže v tomto roku nás čakali dve 
významné udalosti, okrúhle výro-
čie narodenia a 20. ročník celoslo-
venskej literárnej súťaže o Cenu 
Dominika Tatarku, pripomenula 
som to na decembrovom zasadnutí 
rady školy. Veľmi som neverila, že 
sa podarí niečo urobiť, predsa len 
v dnešnej dobe zohnať peniaze 
nie je ľahké. O to viac ma prekva-
pila reakcia rodičov, ktorí povedali 
- poďme sa tam pozrieť. Všetko 
dostalo jasnejšie kontúry, keď do 
toho vstúpil poslanec a člen rady 
školy, Anton Ďurkech. Nielenže sa 
podieľal finančne, ale pozháňal aj 
firmy, čím nám rekonštrukciu veľmi 
uľahčil. Vďaka nemu máme nové 
kazetové stropy, podlahy, koberec, 
nové rámy na obrazoch, komplet-
ne vymaľované vnútorné priestory.  
Pomoc podala aj obec v čele so 
starostom Miroslavom Kremeňom, 
ktorá zabezpečila nový nápis na 
budove. Škola sa postarala o osvet-
lenie schodiska. Poďakovanie si 
zaslúžia aj viacerí dobrovoľní hasi-
či, ale aj ďalší, ktorí nám ochotne 
pomáhali, bez ohľadu na to, či majú 
v škole deti alebo nie. Po skonče-
ní prác v sobotu v priebehu dvoch 
hodín bolo do zrekonštruovaných 
miestností všetko komplet nasťa-
hované, primontované a potom 
sme už s našimi zamestnankyňami 
umývali a čistili, - informovala riadi-
teľka školy. 

PODPORILI DOBRÚ VEC
O slávnostné prestrihnutie pásky sa 
postarali starosta Miroslav Kremeň 
s Antonom Ďurkechom. – Som rád, 
že sme s rodičmi a poslancami 
našli spoločnú reč pri zrekonštru-
ovaní pamätnej izby. Veľkú vďaku 
vyslovujem aj Antonovi Ďurkechovi, 
ktorý sa výraznou mierou podieľal 
na úspešnej realizácie diela, - po-
vedal starosta. – Dôvodov, prečo 
som sa rozhodol pomôcť, bolo viac. 
Moje dve dcéry sem chodia do ško-
ly, okrem toho som aj poslancom 
a najmä plevníckym patriotom. Pán 
Tatarka býval vedľa domu, v ktorom 
žili moji starí rodičia a jeho tvorbu 
trošku poznám. Keď som videl, 
aká je situácia, rozhodol som sa, 
že pomôžem nielen finančne, ale 
aj kontaktami na firmy. Som rád, 
že nechýbala ochota a dobrí ľudia. 
Myslím, že dielo sa vydarilo, ale 

stále je nad čím rozmýšľať, ako to 
vylepšiť, - dodal Anton Ďurkech. 
IZBU CHCÚ STÁLE VYNOVOVAŤ 

A VIAC SPROPAGOVAŤ
- V pamätnej izbe máme materiá-
ly - listy, knihy, obrázky, novinové 
výstrižky, ktoré nám zabezpečila 
Matica slovenská zo svojho archí-
vu ešte v roku 1991. Myslíme aj na 
budúcnosť, chceli by sme ju zmo-
dernizovať a zinteraktívniť, aby sme 
mohli expozície prestriedať. Naši 
žiaci sme chodia často, no náv-
števnosť ľudí mimo obce nie je na 
požadovanej úrovni. Preto chceme 
pamätnú izbu viac spropagovať, vy-
užiť QR kódy, z ktorých si záujem-
covia môžu vyčítať potrebné infor-
mácie. Budeme radi, ak sa o nášho 
rodáka bude zaujímať čo najviac 
ľudí, - dodala Želmíra Cingelová.

J. Šprocha 

V nedeľu 19. marca sa stretli nadšenci turistiky na tradičnom odo-
mykaní jednej z našich najkrajších národných prírodných rezervácií. 
Rozlúčka so zimou v Manínskej úžine bola naozaj symbolická.  

SYMBOLICKY OTVORILI LETNÚ TURISTICKÚ SEZÓNU V MANÍNSKEJ ÚŽINE

Obľúbené hviezdicové stretnu-
tie na symbolickom cintoríne už 

tradične organizoval Klub sloven-
ských turistov Manín - Považská 

Teplá. Odomykanie Manínskej 
úžiny je každoročne bilancovaním 
zimnej a otvorením letnej turistic-
kej sezóny. Tradičné podujatie si 
prišli pozrieť desiatky návštevní-
kov, prevažne nadšených turistov. 
Nechýbali ani rodiny s deťmi a tiež 
ľudia z rôznych kútov Slovenska, 
ktorí zavítali do úžiny po prvýkrát. 
– Vždy sa tu stretnú ľudia rovna-
kej krvnej skupiny. Porozprávame 
sa o tom, čo sa v zime podarilo 
a čo všetko nás čaká počas leta. 
Zídeme sa vždy na pietnom mies-
te, aby sme si zároveň uctili pa-
miatku tých, ktorí mali dočinenia 
s horolezectvom, prírodou či úži-
nou a žiaľ, týchto chvíľ sa nedoži-
li, - priblížil Pavol Uriča, predseda 
Klubu slovenských turistov Manín 
- Považská Teplá.

PRÍPRAVA
NA JILEMNICKÉHO 25-KU

Odomykanie úžiny je predzvesťou 
blížiacej sa Jilemnického jarnej 25-
-ky, ktorá patrí medzi najväčšie tu-
ristické podujatia na Slovensku. Na 
obľúbenom pochode sa každoroč-

ne stretávajú tisícky návštevníkov 
z okolia i spoza hraníc. Organizátori 
veria, že inak tomu nebude ani 
tento rok a naplno sa venujú prí-
pravám 46. ročníka. – Klub slo-
venských turistov Manín Považská 
Teplá, Mesto Považská Bystrica 
v spolupráci so Základnou ško-
lou s materskou školou Považská 
Teplá, PX Centrom a s podporou 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja a krajskej organizácie cestov-
ného ruchu Trenčín región srdečne 
všetkých pozývame na turistický 
pochod Jilemnického jarná 25-ka, 
ktorý sa uskutoční v nedeľu 16. 
apríla so štartom od 7.00 do 10.00 
hodiny pri budove Základnej ško-
ly v Považskej Teplej. Máme opäť 
pripravené tri pešie trasy pre indi-
viduálnu turistiku v dĺžkach 10, 15 
a 25 kilometrov a jednu cyklotrasu 
v dĺžke približne 45 kilometrov, - 
priblížil P. Uriča. 
Všetky aktuálne informácie k Ji-
lemnického jarnej 25-ke nájdete na 
stránke www.manin.sk. 

D. Šípková


